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жизнестойкости студентов осуществлялась с помощью методики «Тест жизнестойкости», разработанной, апро-
бированной и адаптированной на русскоязычной выборке испытуемых Д.А.  Леонтьевым и Е.И. Рассказовой.
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Educational activities of modern universities are oriented to the personality that is able to make decisions and 
choice in a changing society. Diagnostic data of hardiness as an important students’ personal characteristic are given and 
analysed in the article. Conditionals of readiness for making one’s choice are considered. The characteristics of students 
with different levels of hardiness ( high,medium, low) are given according to the following factors: (commitment, 
control, challenge).The aim of university teachers is to help students, future specialists to become a hardy personality 
that is able to make a free, responsible choice and to be value self-determined.The method “Hardiness” was used 
worked out and adopted by D.A. Leontev and E.I  Rasskazova.
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В статье рассматривается проблема формирования медиакомпетентности будущих учителей английско-
го языка в процессе профессиональной подготовки. Анализ научной литературы по проблеме статьи позволил 
выявить, что в настоящее время формирование медиакомпетентности выпускника вуза является важным фак-
тором успешности выпускника в будущей профессиональной деятельности. Также отмечено, что формирова-
ние медиакомпетентности находится в тесной взаимосвязи с формированием и развитием основных профес-
сиональных компетенций специалистов. В статье уточняется специфика и содержание понятия «медиакомпе-
тентность учителя английского языка», означающего совокупность знаний, умений, навыков и мотивов учите-
ля английского языка, способствующих медиаобразовательной деятельности в процессе преподавания англий-
ского языка в аудитории различного возраста. Проведенный научный эксперимент показал, что формирование 
медиакомпетентности студентов - будущих учителей иностранного языка становится все более важным усло-
вием развития индивидуальности будущего учителя, его умения использовать средства мультимедиа в профес-
сиональной деятельности, делая ее более информативной, интерактивной, результативной.
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The problem of the development of media competence of future English teachers during vocational training 
is considered in this article. The analysis of scientific literature allowed to reveal that nowadays the development of 
media competence of the university graduates is an important factor of their success in future professional activity. It 
is also mentioned that the development of media competence is closely connected with the development of the main 
professional competences of specialists. The specific character and the concept content “media competence of an 
English teacher” is specified in the article, which means a set of knowledge, abilities, skills and the motives of the 
English teacher promoting media educational activity in the course of teaching English in the audience of various 
age. Our scientific experiment shows that the development of media competence of students - future English teachers 
becomes more and more important condition of the development of individuality of a future teacher, his ability to use 
means of multimedia in professional activity, making it more informative, interactive and productive.  
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В статье рассматривается проблема подготовки компетентных специалистов для органов уголовно-
исполнительной системы в условиях интеграции России в мировое сообщество. Инициирующим фактором ре-
шения обозначенной проблемы является «Концепция развития уголовно-исполнительной системы Российской 


